



ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုသဝိပူၤ

ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ်လံာ်ဘိးဘၣ်ရၤလီၤဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ထုးကွံာ်စီၤဘၣ်အူက့ၢ်တၢ်ဂီၤစိးပျါ

၂၀၂၁ နံၣ်, လၢယူၤနူၤအါရံၣ် ၅ သီ

ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ်ထီၣ်ဒါဝဲ တၢ်မၤဆူၣ်လၢတၢ်ကထုးလီၤကွံာ်ကလုာ်ဒုၣ်ခိၣ်န့ၢ်လၢအခဲၣ်လီၤကလုာ်တဖၣ် အတၢ်ဂီၤစိးပျါအဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ် ဃုထီၣ်ကီၢ်ပယီၤအပုၤန့ၢ်စိၣ်န့ၢ်ကမိၤဒီး သုးမုၢ်သံၣ်ဘိတဖၣ်လၢကဟ့ၣ်ကလုာ်ဒုၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢကပၤဃာ်ဒီး မၤလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်စံာ်စိၤတဲာ်စိၤ ဒိတၢ်ပာ်ဖျါထီၣ်အီၤလၢ ၂၀၁၅ ကလုာ်ဒုၣ်ခွဲးယာ်တၢ်ဒိသဒါသဲစးတၢ်ဘျါအပူၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

ဖဲ လၢယူၤနူၤအါရံၣ် ၃ သီ ၂၀၂၁ နံၣ်, အနံၤန့ၣ်ကညီပုၤတၢ်တၢ်အိၣ်လၢ ဘဲကယဲာ်သဝိပူၤ, အ့ၣ်ယၣ်ဝဲဒိၣ်ဟီၣ်ကဝိပူၤတဖၣ်, ဘၣ်တၢ်မၤဆူၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ ကထုးလီၤကွံာ်ဝဲဒိၣ်ကညီခိၣ်န့ၢ်လၢအခဲၣ်လီၤကလုာ်ဒီး ထံကီၢ်, စီၤဘၣ်အူက့ၢ်အတၢ်ဂီၤစိးပျါ လၢသဝိပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤစိးပျါအံၤအခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိဘၣ်တၢ်ပာ်လီၤအီၤဖဲ, လၢအီၤကူၢ် ၂၀၂၀ နံၣ်အတီၢ်ပူၤ, ဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၢ်ကဝိပူၤဖိတဖၣ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢမဲာ်ဒီး ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်ဒီးသုးမုၢ်ဒိၣ်ပုၤန့ၢ်စိၣ်န့ၢ်ကမိၤတဖၣ်အတၢ်ဆီၣ်သနံးလၢကထုးလီၤကွံာ်ဝဲတၢ်ဂီၤစိးပျါအံၤန့ၣ်လီၤ. ဒူဖိသဝိပူၤတဖၣ်သ့ၣ်ပျံာ်သးဖုးဝဲလၢတၢ်ကဟံးန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ဂွံဝိခွဲးယာ်တၢ်လီၤဆဲးအဃိ, လၢခံကတၢ်ဘၣ်လူၤပိာ်မၤထွဲဝဲဒိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သဘၣ်သဘၣ်ဒိအံၤသ့ၣ်တဖၣ်ကဲထီၣ်စ့ၢ်ကီး အသးလၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ်ဟူးဂဲၤအဟီၣ်ကဝိပူၤစ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢဖျါတြုၤအါရံၣ် ၂၀၁၈ ဒီး လၢဖျါတြုၤအါရံၣ် ၂၀၁၉ နံၣ်အဆၢကတီၢ်, ပယီၤသုးဂ့ၢ်လိာ်ထီၣ်ဒါဝဲလၢတၢ်ကဆီလီၤပာ်လီၤဝဲစီၤဘၣ်အူက့ၢ်တၢ်ဂီၤစိးပျါဖဲ ဒူပျံာ်ယာ်ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်တူၢ်ဘၣ်လၢ အဘၣ်ဃးဒီးတၢ်တတုၤသိးထဲသိးလၢကညီဒူဖိသဝိပူၤတဖၣ်အကျါ, ဒီးမၤလီၤစ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်န့ၣ်လၢ တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အတၢ်လဲၤကျဲအပူၤ, လၢအအါလီၤလၢကဟံးစိၣ်န့ၣ်တၢ်တုၤသိးထဲသိးလၢ ကလုာ်ဒုၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အကျါန့ၣ်လီၤ.

ဒိန့ၢ်အသိးစ့ၢ်ကီး, လၢဆၢကတီၢ်အခဲအံၤကီၢ်ပယီၤပုၤန့ၢ်စိၣ်န့ၢ်ကမိၤသ့ၣ်တဖၣ် စးထီၣ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆီလီၤဆူၣ်ဝဲဒိၣ်ကီၢ်ပယီၤသုးခိၣ်ကျါအီၤဆါတၢ်ဂီၤစိးပျါလၢ ကလုာ်ဒုၣ်ဆဲးတဖၣ်ဟီၣ်ကဝိပူၤဝးဝးလၢတအိၣ်ဒီးကလုာ်ဒုၣ်ဆဲးတဖၣ်အတၢ်တူၢ်လိာ်, တၢ်ဘၣ်သးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢဖျါတြုၤအါရံၣ် ၂၀၁၉, ပယီၤပၤကီၢ်တဖၣ်သ့ၣ်ဝဲတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးဒိသိးကမၤလီၤပြီၤလီၤပြီၤဝဲတၢ်ပာ်ဖျါတၢ်ဘၣ်သး, တၢ်လီၤဖဲပုၤပာ်ဖျါထီၣ်သးအိၣ်လၢအကထိတဖၣ် အကထိပာ်ဖျါထီၣ်သးဒိသိးဒီး ကထီၣ်ဒါဝဲတၢ်ကညီထီၣ်ဆီလီၤဝဲအီၤဆါတၢ်ဂီၤစိးပျါဖဲ ကယါကီၢ်ဆၢလၢတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၢ်အဃိ, ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်ဒီးသုးမုၢ်သံၣ်ဘိသ့ၣ်တဖၣ် တြီဝဲကညီပုၤတၢ်တဖၣ်လၢ အသုတဟ့ၣ်တၢ်ယုာ်ယီၣ်ဆူၣ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်စံာ်စိၤတဲာ်စိၤတၢ်ပာ်ဖျါ, တကတီၢ်ဃီပာ်လီၤဆူၣ်ဝဲတၢ်ပနီၣ်လၢ အဘၣ်ဃးဒီးပယီၤလုာ်လုာ်ထူသန့ဒီးတၢ်စံာ်စိၤတဲာ်စိၤလၢကလုာ်ဒုၣ်တၢ်လီၤန့ၣ်လီၤ.

ကော်ပယီမုဒ်အဲဒ်ဒီးသုဉ်ထီဉ်ဝဲ ဖဲဒ်ဒရုဉ်ကီၢ်စာဖိဉ်အမုၢ်အတီဖဲ တၢ်လီၢ်လၢကလုဉ်ဒုဉ်သုဉ်တဖုဉ်ကအိဉ်လၢတၢ်ဃုတၢ်ဖိး
အပူၤန့ဉ် ကီၢ်ပယီၤကြးမၤလီၤတၢ်ဝဲအထံဖိကီၢ်ဖဲခဲလၢကဘဉ်အိဉ်ဒီး တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တုၤသိးထဲသိးဘဉ်ဃးဒီး အတၢ်စံဉ်
စိတဲစိအဂံၢ်ထံးန့ဉ်လီၤ. ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ်သဆဉ်ထီဉ်ကီၢ်ပယီၤပဒိဉ်လၢ ကမၤဂ့ၤထီဉ်, ကဒိသဒါဒီးပၢကဲတၢ်ခွဲး
တၢ်ယၢ်လၢအအိဉ်ကွဲးသးလၢ ကလုဉ်ဒုဉ်ခွဲးယၢ်တၢ်ဒိသဒါသဲစးတၢ်ဘျုးအပူၤဒီး ကဘဉ်ပတုၤကွံာ်တၢ်မၤတံာ်တၢ်ကလုဉ်
ဒုဉ်ဖိသုဉ်တဖုဉ်အတၢ်မၤလၢကပီၤအဝဲသုဉ်တၢ်စံဉ်စိတၢ်န့ၢ်သါဒီး တၢ်ပၢဖျါန့ဉ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးကျိး

၁. နီၢ်ထူထူ - +၆၆ (၀) ၈၇ ၂၀၅ ၁၈၅၆

၂. စိၤန့ၢ်ဆူ - +၉၅ (၀) ၉၇၇ ၆၇၅ ၃၇၉၀